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HØRING - UTKAST TIL ENDRINGER I INDUSTRIKONSESJONSL OVEN OG  
VASSDRAGSREGULERINGSLOVEN  
 
Fylkestinget behandlet sak 22/08 Høring - Utkast til endringer i industrikonsesjonsloven og 
vassdragsreguleringsloven under samlingen i april 2008 og fattet følgende vedtak: 
 

1. Fylkestinget i Troms har behandlet utkast til endringer av industrikonsesjonsloven og 
vassdragsreguleringsloven som Olje- og energidepartementet har sendt ut på høring. 
 

2. Fylkestinget slutter seg til formålet i industrikonsesjonsloven slik det framgår av 
forslaget til § 1 nytt første ledd: ”Landets vannkraftressurser skal tilhøre allmennheten 
og forvaltes til det felles beste. Dette skal sikres ved en eierstruktur basert på prinsippet 
om offentlig eierskap på statlig, fylkeskommunalt og kommunalt nivå.”  
 

3. Fylkestinget støtter hovedtrekkene i den foreslåtte konsolideringsmodellen, og mener 
dette er en modell som på en god måte ivaretar hensynet til fortsatt offentlig eierskap.  
 

4. Fylkestinget mener likevel at det er viktig at det velges løsninger som forebygger at 
Norge på ny kan komme i en situasjon der det reises tvil om den norske 
eierskapsmodellen. Fylkestinget vil i den sammenheng anbefale at man vurderer 
løsninger for ytterligere forsterkninger av det offentlige eierskapet. Fylkestinget mener 
det da er hensiktsmessig at: 

- Store kraftverk som er viktige for nasjonal kraftforsyning bør være i offentlig 
eie fullt ut.  

- Kraftverk som er viktig for nasjonal kraftforsyning og leveringssikkerhet ikke 
bør kunne leies ut i et eventuelt framtidig utleiemarked. 

 
5. Fylkestinget mener det er rimelig at regioner som får belastningen ved naturinngrep 

også får sin del av verdiskapingen. Fylkestinget vil framheve nødvendigheten av at det 
da legges til rette for at kommuner og fylkeskommuner skal kunne delta som medeiere 
i statlige kraftutbygginger, eller kunne kjøpe seg inn i statlige eide kraftverk. Dette 
forutsetter at utbygginger organiseres i en selskapsform der dette er mulig.”   
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./. Vedlagt følger saksfremlegg og protokoll fra fylkestingets behandling av denne. 
 
 
Med vennlig hilsen 

 
Paul Dahlø 
fylkesrådsleder 
 
 
 
 
 
Kopi: 
- Stortingsrepresentantene fra Troms 
- Fylkeskommunene 
- Kommunene i Troms 
- Samarbeidende kraftfylker 
- Landsdelsutvalget 
- Kommunenes Sentralforbund, Oslo 
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SAKSPROTOKOLL 
 
Utvalg: Fylkestinget  
Møtedato: 22.04.2008 
Utvalgssak: 22/08  
 
Resultat:  
 
Arkivsak: 04/3917-40 
Tittel: HØRING - UTKAST TIL ENDRINGER AV INDUSTRIKO NSE-

SJONSLOVEN OG  VASSDRAGSREGULERINGSLOVEN 
 
Behandling: 
Håvard Kyvik Gulliksen satte på vegne av H fram dette forslag (1): 
 

”Innstillingens pkt. 4 strykes og påfølgende pkt. 5 blir vedtakets pkt. 4.” 
 
Frode Bygdnes satte på vegne av R fram dette forslag (2): 

”Norge må si opp EØS-avtalen 

EFTA-domstolens beslutning om at den norske hjemfallsretten er i strid med EØS-
regelverket, var ikke uventet. Kraftselskaper i store deler av Europa ønsket en slik dom.  
Beslutningen er ikke i Norges eller det norske folks interesse, men er laget for at private 
kraftselskaper fra hele Europa skal kunne kjøpe opp våre fossefall. EFTA-dommen har 
derfor aktualisert spørsmålet om EØS-avtalen. 

Endringene av industrikonsesjonsloven og vassdragsreguleringsloven som Olje og 
energidepartementet har sendt ut på høring, garanterer ikke godt nok nasjonal kontroll 
over naturressursene.  

For å kunne forvalte landets vannkraftressurser til beste for fellesskapet, må Norge si opp 
EØS-avtalen. Det vil gi vårt land handlefrihet til offentlig styring av våre naturressurser til 
felles beste for befolkningen. Hjemfallsretten er en helt sentral forutsetning for politisk 
kontroll over energisektoren. Norge må ut av EØS for å stanse angrepet på våre 
konsesjonslover.” 

Kristoffer Kanestrøm satte på vegne av FrP fram dette forslag (3): 
 

”Det vises til pkt. 5.2: ”alternative modeller for regulering av eierskapet”, der det skisseres 
3 alternative måter å regulere eierskapet. 
 
Troms fylkesting ønsker å avskaffe hjemsfallsinstituttet og dermed åpne for et fritt marked 
for erverv av vannfall og kraftverk.  Vi følger derved opp ESAs regelverk, slik at det blir 
likebehandling mellom offentlige og privat eide kraftverk. 
 
Troms fylkesting er av den mening at det ikke er riktig å tilføre staten og kommunene 
økonomiske verdier ved et hjemfall, da dette vil frata norsk industri muligheten for 
eierskap til billig vannkraft, noe som har vært en forutsetning for å bygge kraftkrevende 
industri i Norge. 
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Selv om hjemfallsinstituttet oppheves, kan et konsesjonssystem likevel videreføres, slik at 
konsesjonene for samtlige eiere er tidsubegrenset eller tidsbegrenset, men uten vilkår om 
hjemfall til staten.  Troms fylkesting er av den oppfatning at konsesjonsordninger og 
spesielle skattebetingelser for vannkraftverkene opprettholder nasjonal kontroll med 
ressursbruk og verdiskapning i kraftsektoren.  Det offentlige kan sikre at bruken av 
vannressursene og overskuddet fra kraftproduksjonen kommer fellesskapet til gode, og 
man kan bruke offentlig  forkjøpsrett til å sikre politiske mål dersom dagens private 
aktører ønsker å selge.” 

 
Ellen Sæbbe satte på vegne av SV, AP og R fram dette forslag (4): 
 

”Nytt pkt. 6: 
Fylkestinget ber Regjeringen vurdere om 4000 hestekrefter er for høyt. Et kraftverk på 
4000 naturhestekrefter vil føre til så store investeringer og ringvirkninger av 
samfunnsmessig betydning, at det bør underlegges vanlig behandling. 
 
Fylkestinget ber derfor Regjeringen om å vurdere denne grensen.” 

 
Votering (33 representanter til stede): 
Forslag (2) falt mot 2 stemmer. 
Forslag (3) falt mot 7 stemmer. 
Innstillingens pkt 1, 2 og 3 vedtatt mot 7 stemmer. 
Innstillingens pkt. 4 satt opp mot forslag (1). Innstillingen vedtatt mot 12 stemmer avgitt for 
forslag (1). 
Innstillingens pkt. 5 enstemmig vedtatt. 
Forslag (4) falt mot 14 stemmer. 
 
Vedtak: 
1. Fylkestinget i Troms har behandlet utkast til endringer av industrikonsesjonsloven og 

vassdragsreguleringsloven som Olje- og energidepartementet har sendt ut på høring. 
 

2. Fylkestinget slutter seg til formålet i industrikonsesjonsloven slik det framgår av forslaget 
til § 1 nytt første ledd: ”Landets vannkraftressurser skal tilhøre allmennheten og forvaltes til 
det felles beste. Dette skal sikres ved en eierstruktur basert på prinsippet om offentlig eierskap 
på statlig, fylkeskommunalt og kommunalt nivå.”  
 

3. Fylkestinget støtter hovedtrekkene i den foreslåtte konsolideringsmodellen, og mener 
dette er en modell som på en god måte ivaretar hensynet til fortsatt offentlig eierskap.  
 

4. Fylkestinget mener likevel at det er viktig at det velges løsninger som forebygger at Norge 
på ny kan komme i en situasjon der det reises tvil om den norske eierskapsmodellen. 
Fylkestinget vil i den sammenheng anbefale at man vurderer løsninger for ytterligere 
forsterkninger av det offentlige eierskapet. Fylkestinget mener det da er hensiktsmessig at: 

- Store kraftverk som er viktige for nasjonal kraftforsyning bør være i offentlig eie 
fullt ut.  

- Kraftverk som er viktig for nasjonal kraftforsyning og leveringssikkerhet ikke bør 
kunne leies ut i et eventuelt framtidig utleiemarked. 

 
5. Fylkestinget mener det er rimelig at regioner som får belastningen ved naturinngrep også 

får sin del av verdiskapingen. Fylkestinget vil framheve nødvendigheten av at det da 
legges til rette for at kommuner og fylkeskommuner skal kunne delta som medeiere i  

 statlige kraftutbygginger, eller kunne kjøpe seg inn i statlige eide kraftverk. Dette 
forutsetter at utbygginger organiseres i en selskapsform der dette er mulig.   
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Utskrift sendt til: 
- Fylkesrådsleders kontor v/Hauk Are Kristiansen til oppfølging 
- Fylkesrådsleder 
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Utvalg: Fylkestinget  
  Arkivsaksnr.:   04/3917-36 
Sak nr.: 22/ 08 Løpenr.:          8031/08 
 Arkiv:   S00  
Møtedato: 22.04.2008  Saksbehandler: Hauk Are Kristiansen 
  
 
 
HØRING - UTKAST TIL ENDRINGER AV INDUSTRIKONSESJONS LOVEN OG  
VASSDRAGSREGULERINGSLOVEN 
 
 
BEHANDLINGSFORLØP : 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
71/08 Fylkesrådet 08.04.2008 
22/08 Fylkestinget 22.04.2008 
 
Innstilling til  v e d t a k: 
Kultur og næringskomiteens innstilling. 
 
 
Vedlegg til saken:  
 A: Trykte vedlegg: Høringsbrev fra Olje- og energidepartementet 14.03.08 med 
  høringsnotat.  
 B: Utrykte vedlegg:  
 
Saksutredning: 
Fylkesrådet har behandlet saken i møte 8. april 2008, sak 71/08.  I saksframlegget skriver 
fylkesrådsleder: 
 

”Bakgrunn 
Olje og energidepartementet har sendt på høring sak om utkast til endringer av industri-
konsesjonsloven og vassdragsreguleringsloven. Høringsbrev og notat av 14. mars 2008 
følger vedlagt.  
 
Høringsfristen er satt til 30. april 2008. 
 
Saksutredning 
Hjemfallsinstituttet bygger på en hundreårig rettstradisjon, og er basert på en grunntanke 
om at vannkraftressursene er fellesskapets eiendom. Hjemfallsreglene har medført at 
staten, fylkeskommunene og kommunene i dag eier omtrent 88 prosent av norsk 
vannkraftproduksjon. 
 
I 2001 ble Norges praktisering av hjemfall utfordret av ESA (EFTAs og Eus 
overvåkningsorgan). Hjemfallsutvalget ble oppnevnt av Kongen i statsråd i 2003, og avga 
sin innstilling i 2004. Fylkestinget i Troms behandlet 22. februar 2005 i sak 07/05 utvalgets 
utredningen NOU 2004:26 Hjemfall. 
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I juni 2007 underkjente EFTA-domstolen den norske hjemfallsordningen, og i august 2007 
la regjeringen fram den provisoriske anordningen med ”konsolideringsmodellen”, som 
også det foreliggende forslaget bygger på. 
 
Hovedgrunngivningen bak modellen er å sikre offentlig eierskap. Det er nedfelt i den nye 
formålsparagrafen til industrikonsesjonsloven at landets vannkraftressurser skal tilhøre 
allmennheten og forvaltes til det felles beste, og at dette skal sikres ved en eierstruktur 
basert på offentlig eierskap på statlig, fylkeskommunalt og kommunalt nivå. Viktige punkt 
i lovforslaget er: 

 
- De offentlig eide selskapene får beholde sine evigvarende retter uten hjemfall. 
- Bare offentlige aktører (minst 2/3 offentlig eierskap) vil få ervervskonsesjoner. 
- Bare offentlige aktører kan erverve hjemfalte vannfall og kraftverk. 
- Ordingen med tilbakesalg/leie etter foregrepet hjemfall1 opphører. 
- Salg av mer enn 1/3 av offentlige vannfall / kraftverk blir forbudt. 
- Private kan fremdeles eie inntil 1/3 av offentlig eide kraftverk. 
- Dersom private underlagt hjemfallsvilkår selger til offentlige aktører, kan disse 

offentlige aktørene få evigvarende rettigheter uten hjemfallsvilkår. 
- Ordningen med konsesjon ved erverv av mer enn 20 prosent av aksjene i selskap som 

har konsesjonspliktige vannkraftrettigheter videreføres. For erverv under denne 
terskelen innføres hjemmel om meldeplikt til departementet. 

- Grensen på 4000 naturhestekrefter for konsesjonsplikt opprettholdes. De fleste 
småkraftverkene faller dermed under konsesjonsgrensen. Grunneiere i distriktene kan 
dermed stort sett bygge ut småkraftverk som før. 

- Vannfall og kraftverk ervervet av private uten hjemfallsvilkår kan bare selges til 
offentlige eiere. Det vil som etter gjeldende rett ikke være begrensninger i adgangen til 
å omsette aksjer mellom private så lenge ingen eier erverver mer enn 90 prosent av 
aksjene.    

- Regjeringen vil foreslå som en integrert del av konsolideringsmodellen at det skal 
være adgang for offentlige eiere til utleie av vannkraftproduksjon. Regjeringen vil 
foreslå nye og forbedrede regler om utleie av vannkraftproduksjon. Leier skal kunne 
disponere kraften for egen regning og risiko for en lengre periode, inntil 30 år. 
Leietakeren kan også inngå avtale om bortsetting av driften til ekstern operatør. Avtale 
om utleie kan eieren inngå med så vel offentlige som private aktører innenfor EØS-
området. Utleieavtalen godkjennes av departementet. En utleieordning reiser særskilte 
problemstillinger. Ettersom dette i seg selv ikke er noen nødvendig del av 
konsolideringsmodellen, vil regjeringen komme tilbake til spørsmålet om utleie i et 
eget lovforslag. 

 
Tidligere behandling i fylkestinget 
Fylkestingets vedtok i sak 0007/05 følgende:  
 
”Fylkestinget mener at vassdragsressursene må undergis sterk offentlig styring og 
kontroll og at dette best oppnås med at hjemfallsinstituttet beholdes i en eller annen form 
i kombinasjon med sterkt lokalt og regional eierskap. 
 
Fylkestinget er opptatt av at energiselskapene skal være sterke regionale kraftsentra og at 
det må tilrettelegges for langsiktig verdiskaping.  Framtidig løsninger må tilfredsstille 
følgende krav: 

 

                                                 
1 Foregrepet hjemfall er at staten overtar industrikraftverk med vilkår om hjemfall før konsesjonstiden er ute, og 
at industrien får kjøpe kraftverket tilbake for en ny konsesjonsperiode på 50 år.  
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• De må ikke skape press for dagens offentlige eiere til å selge sine eierandeler der det 
ikke gir reelle samfunnsmessige gevinster. 

• Løsningene må ikke skape betydelige verditap eller gevinster for dagens eiere.  
Dersom verditap skapes, bør dette kompenseres. 

• Løsningene må ikke skape effekter som hindrer samfunnsmessige rasjonelle 
omstruktureringer i bransjen, særlig omstruktureringer til det beste for regionene. 

• Løsningene må initiere bruk av ny teknologi, effektivisering og reinvesteringer i 
kraftverkene.  Dette både på kort og lang sikt. 

• Løsningene må heller ikke innebære store verdioverføringer mellom ulike aktører, for 
eksempel mellom kommuner og fylkeskommuner til staten. 

• Vårt Storting/Regjeringens tolkning av vannkraft som nasjonal ressurs og de 
reservasjoner på dette ved inngåelsen av EØS-avtalen må fastholdes som en basis i 
saken.   Hvis påtrykk fra ESA (EFTAs og Eus overvåkningsorgan) er den sterkeste 
grunnen til å endre hjemfallsordningen, bør dette bringes opp for EFTA-domstolen. I 
denne forbindelse er det viktig at EØS-avtalen ikke har tilbakevirkende kraft og at den 
dermed ikke påvirker kraftkonsesjoner gitt før 1994. 

 
Fylkestinget i Troms er særlig skeptisk til en modell som medfører at hele verdien i norsk 
kraftnæring overføres mellom ulike aktører under en svært kort periode, slik et 
totalhjemfall kan medføre. Dette skaper en situasjon med stor usikkerhet om framtidig 
struktur i næringen, små muligheter for norske aktører til å være med videre, samt 
verdioverføringer som kan skape betydelige økonomiske effekter.” 
 
Fylkestinget gikk på denne bakgrunn inn for ”Transaksjonsmodellen”, som var en av 
modellene som ble lagt fram av Hjemfallsutvalget.  
 
Konsolideringsmodellen som nå er forslått av regjeringen, var ikke blant modellene som 
ble drøftet av Hjemfallsutvalget.  

 
Vurderinger av modellene 
I følge høringsnotatet utredet Olje- og energidepartementet høsten 2005 ulike varianter 
basert på transaksjonsmodellen. Av notatet framgår det at ”Både transaksjonsmodellen og 
lovtidspunktmodellen vil medføre en større eller mindre grad av statlig sentralisert eierskap 
en gang i fremtiden ved konsesjonsperiodens utløp. I mellomtiden vil modellene åpne for 
et mer eller mindre omfattende marked for kjøp og salg av vannfall og kraftverk også til 
private eiere. I tillegg ville salg av andeler under en bestemt transaksjonsgrense medføre et 
svekket offentlig eierskap for all fremtid.  
Ingen av disse modellene vil derfor kunne sikre et reelt og kontinuerlig offentlig eierskap 
like effektivt som konsolideringsmodellen.” 
 
Troms fylkeskommune er en av 13 fylkeskommuner som deltar i samarbeidsorganet 
”Samarbeidende kraftfylker”. Styret i Samarbeidende kraftfylker drøftet den provisoriske 
forordninga for konsolideringsmodellen i møte 25.09.2007, sak 7-2007, og konkluderte 
med at:  
” 
- Kraftfylka bør støtte Regjeringa sitt førebelse forslag til offentleg eigarskap til 

vasskrafta. 
- Diskusjonen vil truleg bli avgrensa til problemstillinga om industrikraftverka.  

Kraftfylka bør vere interessert i å halde den der. 
- Eit anna diskusjonstema kan bli om det offentlege bør eige kraftverka fullt ut, eller om 

private framleis skal kunne eige inntil 1/3, som Regjeringa går inn for. 
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- Heimfall vil i framtida ikkje bli eit verktøy som kan brukast for omfordeling av verdiar 
til fordel for ressursregionar.  Dette må ivaretakast gjennom skattar, avgifter og andre 
konsesjonsbestemte ordningar enn heimfall.” 

  
Dette ble omtalt i årsmeldingen for kraftfylkene som ble lagt fram for årsmøtet i 
Trondheim 15.02.2008.  Årsmeldingen for 2007 ble godkjent av årsmøtet uten merknader. 
 
Fylkesrådets vurderinger 
Fylkesrådets vurdering er at de krav som fylkestinget i sak 07/05 stilte til framtidige 
løsninger ivaretas på en bedre måte i regjeringens foreslåtte Konsolideringsmodell enn i de 
alternativene som Hjemfallsutvalget i sin tid la fram, inkludert Transaksjonsmodellen som 
fylkestinget på det tidspunkt gikk inn for.   
 
Konsolideringsmodellen vil gi faste rammevilkår for aktørene i kraftsektoren, og vil ikke 
utløse salgspress mot offentlige eiere. Konsesjoner gitt til offentlige virksomheter vil 
fortsatt gjelde uten tidsbegrensning, og det innføres ikke hjemfall. Samtidig er modellen 
ikke til hinder for fortsatt omsetning og restrukturering innenfor den offentlige eiersfære. 
Fylkesrådet kan ikke se at konsolideringsmodellen skal påføre dagens eiere betydelige 
verditap.  
 
Fylkesrådets slutter seg til formålet i industrikonsesjonsloven slik det framgår av forslaget 
til § 1 nytt første ledd: ”Landets vannkraftressurser skal tilhøre allmennheten og forvaltes til 
det felles beste. Dette skal sikres ved en eierstruktur basert på prinsippet om offentlig eierskap 
på statlig, fylkeskommunalt og kommunalt nivå.”  
 
Dette er i tråd med intensjonene til hjemfallsinstituttet og i tråd med fylkestingets 
standpunkt i sak 07/05. Fylkesrådet vil også vise til at regjeringens politikk slik den er 
nedfelt i Soria Moria-erklæringen med hensyn til at vi skal ha et sterkt offentlig eierskap av 
vannkraftressursene her følges opp på en god måte.  
 
Hovedhensikten med regjeringens forslag er å sikre det offentliges, dvs. stat, 
fylkeskommuners og kommuners eierskap til vannkraft.  Den forslåtte modellen skal bygge 
på premissene i EFTA-dommen. I den sammenhengen mener fylkesrådet det vil være 
hensiktsmessig å legge til grunn at Norge bør innrette seg slik at det ikke kan bli reist tvil 
om det offentlige eierskapet fra EU eller andre aktørers side. Fylkesrådet vil i den 
sammenheng anbefale at man vurderer løsninger for ytterligere forsterkninger av det 
offentlige eierskapet.  
 
Grensegangen mellom private og offentlige eiere er blant annet fremmet på følgende 
områder:   
- Adgang for private til å eie inn til 1/3 av offentlig eide vannkraftverk. 
- Utleie av kraftverk. 
- Fritaket for vannkraftverk under 4000 naturhestekrefter.  
 
Fylkesrådet vil knytte merknader til de to første strekpunktene.  
 
Forslaget om adgang for private til å eie inn til 1/3 av offentlig eide vannkraftverk er i 
samsvar med dagens ordning. I hjemfallsutvalget forslo Samarbeidende kraftfylker at det 
offentlige skulle kunne sikre seg eiendomsrett til hele kraftverket mot å gjøre opp for den 
siste 1/3-delen. Dette vil gi en mulighet for at staten kan sikre seg full eiendomsrett til de 
store kraftverkene og kraftverk med flerårsmagasin, som er de viktigste for nasjonal 
kraftforsyning. Fylkesrådet mener at store kraftverk som er viktige for nasjonal 
kraftforsyning bør være i offentlig eie fullt ut.  
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Utleie av kraftverk kan være hensiktsmessig, for eksempel for å få samordnet drift av 
relativt små kraftverk. Ordningen vil ventelig fungere godt i en situasjon med en størrelse 
på aktørene som er naturlige etter norske forhold, for eksempel regionale kraftselskap. Det 
er imidlertid en mulighet for at det vil kunne stilles spørsmål ved hvorvidt begrunnelsen for 
offentlig eierskap er reell dersom store deler av kraftporteføljen blir overlatt til private 
selskap. Fylkesrådet mener regjeringen bør vie oppmerksomhet til denne 
problemstillingen. Fylkesrådet mener i den forbindelse at store kraftverk som er viktig for 
nasjonal kraftforsyning og leveringssikkerhet ikke bør kunne leies ut i et eventuelt 
framtidig utleiemarked. 
 
Fylkesrådet vil videre vise til at kommuner og fylkeskommuner etter dagens ordning etter 
vedtak i Stortinget kan få rett til langsiktige kraftuttak i staten sine kraftutbygginger mot å 
dekke sin del av kostnadene. Regjeringen foreslår nå at adgang til å stifte og overdra 
langsiktige disposisjonsretter blir fjernet. Det vil således ikke bli anledning til å inngå nye 
medeierskapsavtaler. I stedet skal dette hensynet kunne ivaretas gjennom medeierskap i det 
utbyggende selskapet.  
 
Fylkestingets påpekte i sak 07/05 at hjemfallsinstituttet bør beholdes i en eller annen form i 
kombinasjon med sterkt lokalt og regional eierskap. Fylkesrådet vil på denne bakgrunn 
framheve nødvendigheten av at det legges til rette for at kommuner og fylkeskommuner 
skal kunne delta som medeiere i statlige kraftutbygginger, eller kunne kjøpe seg inn i 
statlige eide kraftverk. Dette forutsetter at utbygginger organiseres i en selskapsform der 
dette er mulig.   
 
Innstilling : 
Fylkesrådet fremmer følgende forslag til vedtak: 
 
1. Fylkestinget i Troms har behandlet utkast til endringer av industrikonsesjonsloven og 

vassdragsreguleringsloven som Olje- og energidepartementet har sendt ut på høring. 
 
2. Fylkestinget slutter seg til formålet i industrikonsesjonsloven slik det framgår av 

forslaget til § 1 nytt første ledd: ”Landets vannkraftressurser skal tilhøre allmennheten og 
forvaltes til det felles beste. Dette skal sikres ved en eierstruktur basert på prinsippet om 
offentlig eierskap på statlig, fylkeskommunalt og kommunalt nivå.”  

 
3. Fylkestinget støtter hovedtrekkene i den foreslåtte konsolideringsmodellen, og mener 

dette er en modell som på en god måte ivaretar hensynet til fortsatt offentlig eierskap.  
 
4. Fylkestinget mener likevel at det er viktig at det velges løsninger som forebygger at 

Norge på ny kan komme i en situasjon der det reises tvil om den norske 
eierskapsmodellen. Fylkestinget vil i den sammenheng anbefale at man vurderer 
løsninger for ytterligere forsterkninger av det offentlige eierskapet. Fylkestinget mener 
det da er hensiktsmessig at: 
-  Store kraftverk som er viktige for nasjonal kraftforsyning bør være i offentlig eie 

fullt ut.  
-  Kraftverk som er viktig for nasjonal kraftforsyning og leveringssikkerhet ikke bør 

kunne leies ut i et eventuelt framtidig utleiemarked. 
 
5. Fylkestinget mener det er rimelig at regioner som får belastningen ved naturinngrep 

også får sin del av verdiskapingen. Fylkestinget vil framheve nødvendigheten av at det 
da legges til rette for at kommuner og fylkeskommuner skal kunne delta som medeiere i 
statlige kraftutbygginger, eller kunne kjøpe seg inn i statlige eide kraftverk. Dette 
forutsetter at utbygginger organiseres i en selskapsform der dette er mulig.”   
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Fylkesrådets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Fylkesordføreren  i Troms, den 08.04.2008 
 
 
 
Terje Olsen 
fylkesordfører 
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